

An updated checklist of liverworts and hornworts of Bulgaria

Galin GOSPODINOV* & Rayna NATCHEVA

Abstract: GOSPODINOV, G. & NATCHEVA, R. 2022. An updated checklist of liverworts and hornworts of Bulgaria. – *Herzogia* 35: 138–154.

The new updated checklist of the liverworts and hornworts of Bulgaria includes 191 species and two subspecies. The list is based on the entire available literature and known herbarium records, concerning the hepatics and hornworts of the country. Information on the national distribution of each species is presented. The checklist is supplemented by a list of excluded taxa from the Bulgarian bryophyte flora with explanatory notes, and a list of most recent synonyms.

Zusammenfassung: GOSPODINOV, G. & NATCHEVA, R. 2022. Aktualisierte Checkliste der Leber- und Hornmoose Bulgariens. – *Herzogia* 35: 138–154.

Die aktualisierte Liste der in Bulgarien vorkommenden Leber- und Hornmoose umfasst 191 Arten und zwei Unterarten. Die Liste basiert auf der vollständigen Auswertung der verfügbaren Literatur und der bekannten Herbarbelege von Leber- und Hornmoosen des Landes. Angaben zur jeweiligen Verbreitung der Arten innerhalb des Landes werden gegeben. Vervollständigt wird die Liste durch Angaben zu von der bulgarischen Flora ausgeschlossenen Arten mit Erklärungen und einer Liste der aktuellen Synonyme.

Key words: Hepatics, Anthocerotophyta, Marchantiophyta, checklist, SE Europe.